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Abstarct :

This thesis focuses on discourse analysis, particularly poetic discourse, using
pragmatics and rhetoric in a new combined way, called by us Pragma-Rhetoric. It can
be said that this is a cognitive approach to both pragmatics and rhetoric. Pragmatics is
essentially Gricean, Rhetoric comes from a new reading of Aristotle’s Rhetoric,
extending his notion of discourse to meso- and micro-discourses. Two kinds of
intentions have to be considered: first, communicative intention, and, then, persuasive
intention. The fulfilment of those intentions is achieved by a successful persuasive
communicative action. The psychological, philosophical and logical aspects derived
from the pragma-rhetorical perspective are crucial in view of its applications in several
practical domains.
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Résumé :

Cette these porte sur l'analyse du discours, le discours poétique particulierement, en
utilisant la pragmatique et la rhétorique dans une nouvelle maniere combinée, appelée
par nous Pragma-rhétorique. On peut dire que cela est une approche cognitive a la fois
pragmatique et rhétorique. Pragmatique est essentiellement gricéenne, rhétorique
provient d'une nouvelle lecture de la Rhétorique d'Aristote, étendant sa notion de
discours a macro et micro-discours. Deux sortes d'intentions doivent €tre considérés:
d'abord, l'intention communicative, et, ensuite, l'intention persuasive. La réalisation de
ces intentions est atteint par une action communicative persuasive succes. Les aspects
psychologiques, philosophiques et logiques issus de la perspective de la pragma-
rhétorique sont cruciales au regard de ses applications dans plusieurs domaines
pratiques.
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